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Myslím si, že väčšina ľudí by chcela byť pre spoločnosť, v ktorej žije, skôr požehnaním, než
opakom. Ale ako vďalšom uvidíme, možnosť mať pozitívny dosah na svet nezávisí ani tak od
toho, čo robíme, ako od toho, čím sme.

  

  

  

[Ježiš povedal:] „Soľ je dobrá.

  

Ale keby sa soľ stala neslanou, čím ju osolíte?

  

Majte soľ v sebe a majte pokoj medzi sebou!“

  

Marek 9:50,51

  

  

Citovaný verš začína slovami: „Soľ je dobrá“. Aké dobré vlastnosti soli nám prídu na myseľ?
Samozrejme, soľ dodáva jedlu, ktoré ňou posypeme, chuť, čím sa niekedy nevýrazné jedlo
zmení na niečo skutočne chutné. Ďalšou vlastnosťou soli, na ktorú možno v dnešnej dobe
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chladničiek zabúdame, je jej schopnosť konzervovať. Kedysi sa jedlo (napríklad mäso)
zasypávalo soľou, aby sa rýchlo nepokazilo. Obe tieto vlastnosti – chuť a konzervácia – sú
relevantné pre náš článok.

  

  

V Kázni na vrchu, v piatej kapitole Matúšovho evanjelia povedal Ježiš svojim skutočným
nasledovateľom: „Vy ste soľou zeme“. V akom zmysle pokladá Ježiš skutočne veriacich v neho
za soľ zeme? V takom zmysle, že svojou prítomnosťou v spoločnosti zabraňujú, aby sa
existujúca skazenosť ešte viac prehĺbila. Pán používa ich príklad, slová a modlitby, aby do
určitej miery zastavili príliv zla, ktorý prináša hriech. Keď biblicky veriaci žijú dôsledne a snažia
sa z Božej milosti a sily konať dobro, hoci by to znamenalo plávať proti prúdu, sú pre spoločnosť
požehnaním. Tak ako mal Pán Ježiš pozitívny vplyv na svet, aj keď ním často opovrhovali a
nakoniec ho zavrhli, v oveľa obmedzenejšej miere má verný nasledovník Krista pozitívny vplyv
na svoje okolie. Podobne ako soľ, spomaľuje proces kazenia v spoločnosti a zároveň pozitívne
pôsobí – aspoň z perspektívy Boha – dodávaním príjemnej chuti. Apoštol Pavol vyjadruje
podobnú myšlienku v druhom liste Korintským, 2. kapitole, keď hovorí: „Lebo sme Kristovou
dobrou vôňou Bohu medzi tými, ktorí dochádzajú spasenia, i medzi tými, ktorí hynú.” Teda
biblicky veriaci má „negatívny“, konzervačný účinok na spoločnosť a rovnako aj pozitívny,
pridávajúci chuť.

  

  

Pán nás však v tomto texte varuje, že rovnako ako môže soľ stratiť slanosť, aj kresťan môže
stratiť svoju pôsobnosť (schopnosť pôsobiť na okolie). Ako sa to môže stať? Stane sa to, ak je
neverný a začne sa prispôsobovať tomuto zlému svetu, prijímať jeho spôsoby. Vtedy soľ už viac
nebráni skazenosti v spoločnosti a chuť alebo sladká vôňa Krista sa stráca. To prakticky
znamená, že tam, kde je málo kresťanov alebo sú neverní, úpadok a zhoršenie morálky v
spoločnosti nemá čo ovládať.
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Ako dokáže veriaci v Krista zabrániť strate slanosti, a teda schopnosti pôsobiť na okolie? Ježiš
hovorí, že veriaci v neho musia mať v sebe soľ. Inými slovami, tento princíp spravodlivého a
svätého spôsobu života musí vychádzať zvnútra, zo samotného srdca človeka. Toto je veľmi
dôležitý moment, pretože to môže dosiahnuť len človek, ktorého srdce bolo zmenené.
Neobrátený človek sa môže snažiť byť dobrým, žiť mravný život, byť nábožným a pomáhať
druhým, ale hlavným zámerom jeho života nie je páčiť sa Bohu a ctiť si Boha, ale páčiť sa sebe
samému. Tento rozdiel medzi pravými veriacimi, ktorí majú obnovené srdcia a sú soľou zeme, a
tými, ktorí stále patria tomuto svetu, sa niekedy vyjadruje rozlíšením na tých, čo sú z Ducha
(znovuzrodení) a tých, čo sú z tela (tí, ktorí nemajú nové srdce). Apoštol Pavol o tom píše:
„Lebo tí, ktorí sú podľa tela, myslia na veci tela, a tí, ktorí sú podľa Ducha, na veci Ducha. Lebo
myseľ tela je smrť, ale myseľ Ducha je život a pokoj, pretože myseľ tela je nepriateľstvom
naproti Bohu, lebo sa nepodriaďuje zákonu Božiemu, lebo sa ani nemôže podriadiť. A tí, ktorí
sú v tele, nemôžu sa ľúbiť Bohu.“ (Rímskym 8:5-8) Takže len o tých, ktorí majú nové srdcia a v
ktorých pôsobí Duch Svätý, možno povedať, že sú ako soľ zeme; iba oni majú soľ v sebe.
Všetci ostatní, akokoľvek sa zdajú byť náboženskí a morálne bezúhonní, patria svetu, majú
telesnú myseľ a sú nepriateľskí voči pravému Bohu. Nedá sa byť niekde medzi.

  

  

V dnešnom úryvku je teda posolstvo pre veriacich v Ježiša Krista a jedno je pre neveriacich.
Toto je posolstvo pre veriacich: Bratia a sestry, Pán nás opísal ako soľ zeme. Preto máme
veľkú zodpovednosť za zachovanie svojej chuti, ak máme účinne pôsobiť v tomto svete na
zabrzdenie skazenosti a prinášať Kristovu vôňu do spoločnosti, v ktorej nás Pán povolal žiť. Aby
sa nám to v tom darilo, nielenže musíme mať v sebe soľ udržiavaním blízkeho vzťahu s Pánom
prostredníctvom modlitby, štúdia Biblie a poslušného života, ale musíme tiež udržiavať dobrý a
zdravý vzťah s ostatnými veriacimi. S Božou pomocou musíme odstrániť všetku závisť,
súperenie a odpor a považovať iných za lepších, než sme my sami. Ak nie, riskujeme, že
stratíme slanosť a staneme sa v tomto svete neúčinnými. To je niečo, čo si v tom čase museli
vziať k srdcu aj Pánovi apoštoli, keďže medzi sebou diskutovali, ktorý z nich je najväčší. „Nie“,
hovorí Pán Ježiš, „majte pokoj medzi sebou“.

  

  

Teraz niekoľko slov pre tých čitateľov, ktorí nemôžu o sebe tvrdiť, že sú soľou zeme. Viete, že
medzi vami a ostatnými ľuďmi okolo vás nie je žiadny základný rozdiel? Nikdy ste nezažili
premenu srdca, ale skôr ste žili svoj život pre seba a podľa definície Biblie žijete podľa tela, a
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nie podľa Ducha. Nech sa správate akokoľvek dobre a koľkokoľvek dobrých skutkov vykonáte,
nemôžete mať hlboký, trvalý a pozitívny vplyv na spoločnosť okolo vás, pretože pokiaľ
zostanete vo svojom súčasnom stave, sami ste súčasťou problému. Ba čo viac, Písmo opisuje
váš stav ako stav duchovnej smrti, pretože váš hriech vás oddelil od Boha a postavil do
nepriateľstva s ním. Naozaj, ako hovorí Pavol vo vyššie citovanom texte, vo svojom súčasnom
stave sa nemôžete páčiť Bohu.

  

  

Ako sa môžete zmeniť a prijať život a pokoj a stať sa soľou zeme? Je tu úžasná správa, že Pán
Ježiš Kristus prišiel na túto zem, aby odstránil nepriateľstvo, ktoré bolo medzi nami a Bohom.
Zomrel za hriešnikov, ako sme boli my, aby sme boli zbavení svojho stavu smrti a odsúdenia a
dostali nový duchovný život. Pán Ježiš svojou smrťou na kríži dosiahol pokoj a zmierenie pre
všetkých, ktorí činia pokánie zo svojich hriechov a skutočne dôverujú Spasiteľovi. Takže to, čo
musíš urobiť, priateľu, nie je zdvojnásobiť svoje úsilie, aby si bol dobrý, ale uznať pred Bohom,
že si hriešnik, ktorý potrebuje odpustenie. Len Pán Ježiš svojou smrťou na kríži ti môže odpustiť
a dať ti nový život. Keď uveríš v Spasiteľa na spasenie, nielenže získaš nový duchovný život a
budeš mať živý vzťah s Bohom, ale staneš sa aj soľou zeme a budeš požehnaním pre tento
skazený a hriešny svet.
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